
news
Брой 134, 15 юни 2018 Издание на Fibank

n Лицата 
на Fibank n

Цветина Стаменова има 
магистърска степен по 
специалност „Финанси”, 
със специализация „Банково 
дело” от Университета 
за национално и световно 
стопанство. 

Има и допълнителна спе-
циализация по „Международ-
но икономическо сътрудни-
чество”.

В своя професионален път 
е била специалист продаж-
би в „Булвария Холдинг” 
АД,  експерт по ”Лизингово 
кредитиране” в „Сибанк” 
АД,  „Мениджър връзки с 
корпоративни клиенти”, 
Дирекция „Големи корпора-
тивни клиенти” в „Сибанк” 
АД, гл. експерт ”Факторинг 
и лизинг”, МКБ Юнионбанк 
АД.

Харесва българските 
филми и любимите й са 
„Светът е голям и спасение 
дебне отвсякъде” на Сте-
фан Командарев и „Стъпки 
в пясъка” с режисьор и сце-
нарист Ивайло Христов.  
Харесва да се изправя пред 
нови предизвикателства, 
непрекъснато търси проме-
ни и разнообразие, определя 
себе си като енергична и с 
позитивно настроение. 
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Разпространява се безплатно

Цветина 
Стаменова,
главен специалист 
„Факторинг и лизинг”, 
Дирекция „Корпоративно 
банкиране”
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Новите победители в програмата 
„Заедно можем повече”

n  ние от Fibank n

В началото на 2016 г. Fibank 
стартира програмата „Заедно 
можем повече”, чиято цел е 
насърчаване на служителите и 
отдаване на уважение към тех-
ния личен принос и вдъхновя-
ващо работно представяне.

Програмата продължава 
да създава прекрасни нови 
възможности да изгражда-
ме и развиваме позитивна и 
продуктивна работна среда, 

в която ценим и насърчаваме 
високия стандарт на кому-
никация и взаимодействие с 
клиенти и партньори, отлич-
ното взаимодействие в екип 
и постигането на заложените 

бизнес цели. 
 Вече са ясни и новите по-

бедители в програмата „Заед-
но можем повече” за периода 
януари – април, 2018 година.
 На стр. 7

Главният изпълнителен 
директор на Fibank участва в 
международната конференция 
на Европейската лига  
за икономическо сътрудничество

Главният изпълнителен 
директор на Първа инвести-
ционна банка, г-н Неделчо 
Неделчев, взе участие в го-
дишната Генерална асамблея 
на Европейската лига за ико-
номическо сътрудничество 
(ELEC). В хода на Асамблеята 

Европейската лига съвмест-
но с Европейския институт 
за стратегии и анализи (EISA) 
организираха международна 
конференция на тема „Нова-
та Европа, между Запада и 
Изтока – енергетика и ин-
фраструктура като предпос-

тавки за растеж”.
По време на конференци-

ята г-н Неделчев представи 
пред международните гости 
инвестиционните възмож-
ности, които се разкриват в 
България и страните от Юго-
източна Европа.   На стр. 3



        

за да отговорим на техните 
очаквания. Старая се да спе-
челя доверието на клиентите, 
за да изградя дългогодишни и 
добри бизнес взаимоотноше-
ния с тях. Опитвам се да бъда 
перфекционист, да поддържам 
отговорни и дипломатични от-
ношения в работата с клиенти 
и колеги.

- Разкажи ни повече за 
екипа, с който работиш, за 
атмосферата и успешните 
начинания?  

- Доставя ми удоволствие 
да работя в големи и профе-
сионални институции, каквато 
е нашата банка. Факторинг 
звеното сме малък, но мно-
го отговорен и добър екип. 
Чувствам се комфортно и 
спокойно да работя с Бо-
рислава и Виолета. Нашата 
задача е да помагаме на ко-
легите в цялата страна при 
предлагането на факторинг 
услугите и структурирането 
на индивидуалните параметри 
по всяка сделка. Освен това 
нашият екип отговаря за ад-
министрирането на факторинг 
сделките на банката. Работя с 
изключително добри специа-

листи от дирекции - Правна, 
Кредитна администрация, Сче-
товодство и от други отдели, 
с които решаваме ежедневно 
сложните казуси във факто-
ринга.

Преминала съм успешно 
през няколко специализира-
ни курса, но факторингът се 
развива много динамично и 
непрекъснато има какво да 
се учи. Това ме мотивира да 
продължавам да се развивам 
и усъвършенствам в толкова 
специфична сфера.  

Факторинг услугите стават 
все по-популярни и търсени 
от корпоративните клиенти 
на банката. Една от моите 
задачи е да обучавам коле-
гите да предлагат факторинга 
заедно с останалите кредитни 
продук ти на банката. 

- С какво Fibank успява да 
спечели своите корпоратив-
ни клиенти?

- На първо място с про-
фесионално обслужване и 
широка гама от предлагани 
продукти и услуги. Гъвкавият 
подход и индивидуалните схе-
ми са търсени от корпоратив-
ните клиенти, за да осъщест-
вят проектите си. Бързината 
на вземане на решенията за 
финансиране е определяща 
в условията на голяма кон-
куренция на банковия пазар 
в момента.

- Каква според теб е бан-
ката на бъдещето?

- Банките ще продължават 
да се развиват дигитално и 
да интегрират нови техноло-
гии. Клиентите ще ползват 
основно интернет и мобилно 
банкиране. Хартиените доку-
менти ще останат в истори-
ята, а договорите за банкови 
продукти ще се сключват ма-
сово онлайн. Корпоративните 
клиенти ще имат достъп до 
специализирани приложения, 
които ще бъдат интегрирани 
със счетоводните им системи. 
Популярни ще стават комби-
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- Разкажи ни повече за 
професионалния ти път. 

- Моята кариера в банкова-
та система започна през 2004 
г. в Сибанк АД, спечелвайки 
конкурс за позицията експерт 
„Лизингово кредитиране” в 
Корпоративно банкиране. Там 
работех в млад и амбициозен 
екип, с който трупахме опит 
във фирменото кредитиране. 
Три години по-късно бях по-
канена да се присъединя към 
екипа на МКБ Юнионбанк 
АД, който започваше да раз-
работва и развива нов вид 
финансиране за корпоративни 
клиенти - факторинг. И така 
професионалното ми развитие 
се свърза с тази интересна 
и специфична услуга от на-
чалото на навлизането й на 
българския пазар. 

Първите години бяха пре-
дизвикателство и трябваше да 
разучаваме как факторингът 
се третира законодателно и 
данъчно, как се регулира от 
Българска народна банка.

С вливането на МКБ Юнион-
банк в Първа инвестиционна 
банка през март 2014 г. про-
дължих да се занимавам с 
факторинг, но вече като част 
от екипа на пазарен лидер в 
България.

- Какви са предизвика-
телствата в твоето ежедне-
вие?

- Предизвикателствата 
са много и различни всеки 
ден, но това прави работа-
та интересна и изпълнена с 
динамика. Най-голямото пре-
дизвикателство е работата с 
клиенти, за които е важно 
професионалното отношение 
и най-вече индивидуалният 
подход към всеки един от тях, 
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нираните финансови услуги, 
например пакет от банкови, 
застрахователни и инвестици-
онни продукти.

Клиентите стават все по-
взискателни и имат все по-го-
леми очаквания, така банките 
ще бъдат изправени пред пре-
дизвикателството да отговарят 
на високите им изисквания. 
Изкуственият интелект посте-
пенно ще навлезе в сегмента 
на банкирането на дребно и 
електронното банкиране ще е 
лесно и приятно за ползване 
от клиентите. Личният контакт, 
обаче, ще остане водещ при 
работата с корпоративни 
клиенти и ще трябва да се 
инвестира в обучението на 
служителите.

- Кои са личностните и 
професионални качества, 
които са нужни, за да бъ-
де един банкер успешен в 
бързоразвиваща се и дина-
мична банкова институция 
като Fibank?

- Да бъде професионалист, 
отговорен и да умее да работи 
в екип и с клиенти. Правил-
ният и иновативен подход към 
клиента е решаващ за спечел-
ване на доверието му.

- Как прекарваш свобод-
ното си време?

- Обичам да спортувам. 
Харесвам народните танци 
и не пропускам седмичната 
си тренировка. Със спорта 
се разтоварвам от стреса 
и се зареждам с позитивно 
настроение. Имам страхотни 
приятели, с които обичам 
да прекарвам свободното си 
време. С тях пътувам в стра-
ната и чужбина и това е моят 
начин за почивка. 

С удоволствие се разхож-
дам сред природата и карам 
велосипед. Така се вдъхновя-
вам и зареждам от красивите 
планински гледки. Изкачила 
съм върховете на най-го-
лемите български планини. 
Едно от най-вълнуващите ми 
приключения е изкачването 
на Олимп. Tеатърът е моята 
страст  и сред любимите ми 
спектакли са - „Шведска за-
щита” в Театър зад канала и 
„Летище” в Младежкия театър. 
Мечтая за околосветско пъте-
шествие, но знам, че мечтите 
всъщност са цели, които отла-
гаме за следващия ден.

Цветина 
Стаменова,
главен специалист  
„Факторинг и лизинг”,  
Дирекция „Корпоративно  
банкиране”
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В хода на дискусията г-н 
Неделчев подчерта сериоз-
ното икономическо разви-
тие, което се наблюдава в 
тези страни през послед-
ните години и потенциала 
за успешно реализиране на 
бизнес проекти.

„Югоизточна Европа е с 
отлични макроикономически 
показатели, но има нужда от 
развитие на инфраструктура-
та и бизнес компетентността. 
Потенциал за стабилен ръст 
отбелязваме не само в по-
требителското търсене, но и 
в индустрията, което е пред-
поставка за повече инвести-
ции в България и  региона”, 
сподели г-н Неделчев.

Участие в конференцията 

взеха също така г-н Барон 
Бернард Сноа, президент 
на Европейската лига, г-жа 
Меган Ричардс, директор 
Енергийна политика, Евро-
пейска комисия, г-н Жак 

Андре Трош, президент на 
ARRI, Франция и др. Съби-
тието бе уважено и от Н.В. 
Симеон Сакскобургготски.

 Европейският институт за 
стратегии и анализи (EISA) 

е създаден през 2016 г. 
като съвместна институция 
между Европейската лига 
за икономическо сътрудни-
чество (E.L.E.C.) и Българска 
академия на науките.

Главният изпълнителен 
директор на Fibank участва 
в международната 
конференция 
на Европейската лига  
за икономическо сътрудничество

Защо да мечтаеш за живот 
като на кино, вместо да из-
живееш мечтите си? Fibank 
подарява незабравимо пъту-
ване във Венеция по време 
на филмовия фестивал през 
септември. Наградата може 
да бъде спечелена по време на 
новата кампания, разработена 
съвместно с Mastercard. Всяка 
извършена трансакция в пери-
ода 22 май – 22 юни 2018 г. 
от притежателите на кредитни 
карти на Mastercard, изда-
дени от Fibank, автоматично 
дава възможност за участие в 
промоцията. Всяко плащане, 
без значение от стойността, 
увеличава шанса за спечелва-
не на награда. Освен големия 
приз – посещение за двама на 
най-стария филмов фестивал 
в Европа от 3-ти до 5-ти сеп-
тември 2018 г. с включени 
самолетни билети, нощувки, 
трансфери и медицински за-
страховки, сме подготвили 
и още награди. Всеки ден от 

промоционалния период мо-
гат да бъдат спечелени десет 
билета за кино, a всяка сед-

мица – една от пет фен карти, 
включващи 8 кино посещения 
в рамките на 30 дни. 

n  Как да  
участваш?

Направи поне 1 плащане 
с кредитна карта Mastercard 
от Fibank в търговски обекти 
в България, в чужбина или 
интернет и ние автоматично 
ще те включим за участие за 
спечелването на вълнуващите 
награди. Повече направени 
плащания увеличават шанса 
ти за награда. 

n Промоции n

Безценно изживяване с 
твоята Mastercard® от Fibank
n  Използвай активно своята кредитна карта Mastercard® от Fibank и може да 

спечелиш VIP преживяване за двама за филмовия фестивал във Венеция

В промоцията участват всички кредитни карти 
Mastercard®, издадени от Fibank преди 22.05.2018 г., 
с които в рамките на промоционалния период е из-
вършено поне 1 плащане. Период на промоцията:  

22.05.- 22.06.2018 г. включително. 

Повече информация можете да научите на адрес: 
https://www.fibank.bg/bg/page/4153#nasheto-predlojenie
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Централен фокус в дис-
кусията бе отреден на фи-
нансовото образование. 
Според г-н Вълков „то тряб-
ва да стартира възможно 
най-рано, но не можем да 
очакваме, че в началното 
училище децата ще могат 
да боравят с финансови 

термини, като "опции" и 
"деривати".

Според него е добре деца-
та да имат основни понятия 
за това, какво представлява 
семейният бюджет и как се 
управлява, но отговорност-
та за това знание трябва да 
бъде поета от родителите, 

а не от образователните 
институции.

Г-н Живко Тодоров взе 
участие в панела „Банки и 
небанкови финансови ин-
ституции”, който традицион-
но предизвиква най-голям 
интерес сред посетителите 
на събитието. Във фокуса 

на лекторите бяха най-ак-
туалните теми като нивото 
на лихвите по кредитите, 
цените на имотите и вли-
зането на страната ни в 
Еврозоната.

Според г-н Тодоров лих-
вите по кредитите по-скоро 
ще вървят нагоре, но това 
зависи в голяма степен от 
решенията на Европейската 
централна банка, които у 
нас оказват ефект обикно-
вено след година.

Ситуацията на имотния 
пазар не представлява на-
дуване на ценови балон, а 
по-скоро цените на жили-
щата наваксват пазара. По 
думите му още 2012-2013 г. 
икономиката на страната е 
достигнала предкризисните 
си нива, но чак сега се на-
блюдава ръст в активността 
на пазара на имоти.

„През миналата година 
ипотечното кредитиране 
отчете 8% ръст, което не се 
е случвало през последните 
години. Големият ръст на 
нови жилища в строеж и на 
нови издадени разрешител-
ни за строеж ще провокира 
по-високо предлагане, ко-
ето ще окаже задържащ 
ефект на цените на имотите 
през следващите години.”, 
стана ясно от думите му.

Всички участници в па-
нелната дискусия се обе-
диниха около тезата, че 
приемането на еврото у 
нас ще повиши доверието 
в страната, което ще прово-
кира ръст в чуждестранните 
инвестиции. По думите на 
г-н Тодоров, влизането на 
България в Еврозоната е 
тема от 2007 г. насам, но 
при всички положения това 
ще се случи най-рано след 
3 години, тъй като първо 
трябва да влезем в така 
наречената „чакалня”.

„Еврото ще вдигне дове-
рието в страната. Ще влязат 
и много външни инвестиции, 
нещо, което позабравихме, 
след като го видяхме след 
2007 г. След това инвести-
циите бяха заместени от ев-
рофондовете, така че когато 
еврофондовете приключат, 
еврото ще ги замести до-
бре”, каза банкерът.

На 22 и 23 май се проведе 
деветото издание на прес-
тижния финансов форум 
„Шумът на парите”, който е 
единствената специализи-
рана финансова конферен-
ция в България. Тази година 
Fibank бе един от основните 
спонсори на събитието, а 
като лектори в някои от 
най-интересните панели се 
включи г-н Живко Тодоров, 
главен финансов директор 
и член на УС на банката и 
г-н Петко Вълков, директор 
Частно банкиране.

Г-н Вълков бе лектор в 
панела „Лични финанси”, 
в който бяха обсъдени 
възможностите, които се 
разкриват пред всеки за 
постигане на по-висока 
доходност на неговите спес-
тявания. 

"Би било добре всеки 
да си зададе цел, която да 
спестява. Според мен 10% 
от доходите е добра първо-
начална цел за дела, който 
може да бъде спестяван и 
насочван към по-рискови 
инвестиции, а те, от своя 
страна, да носят по-високи 
доходи", заяви г-н Вълков 
в отговор на въпрос каква 
част от доходите трябва да 
бъдат заделяни за по-риско-
ви инвестиции. 

"Инвестиционните фондо-
ве отбелязаха силна година 
- към края на март 2018 г. 
те управляват 3.6 милиар-
да лева общи инвестиции. 
Интересното е, че спрямо 
предходната година ръстът 
на активите е впечатляващ 
- около 20%", каза още г-н 
Вълков. 

Според него голяма част 
от този ръст се дължи на 
доброто представяне на ка-
питаловите пазари по света, 
които реализираха много 
повече от 20% ръст през 
последната година, с което 
успяха да надминат дори и 
недвижимите имоти. Прави 
впечатление, че близо 65% 
от активите са разпределени 
към чуждестранни фондове. 

Те предлагат по-голямо раз-
нообразие от стратегии 
- глобални, европейски, 
азиатски, развиващи се па-
зари, фиксирана доходност, 
корпоративни облигации 
с малко по-висок риск, но 
и с по-висока доходност. 
Вълков прогнозира, че ин-

дустрията и за в бъдеще 
ще продължи да бъде доми-
нирана от чуждестранните 
фондове. 

"Делът на домакинствата 
и на дребните инвестиции 
възлиза на около 450-500 
милиона лева. На фона на 
общите активи това е не-

значителен процент, но с 
повишаването на доходите, 
делът на индивидуалните 
инвеститори вероятно ще 
започне да нараства с по-
бързи темпове, особено 
на фона на ниските лихви 
по депозитите", коментира 
още той.
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Христо 
Христов
Мениджър  
„Корпоративни 
комуникации”

Fibank бе основен спонсор на 
форума „Шумът на парите“
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През декември 2017 г. извест-
ният германски производител на 
селскостопански машини AGCO 
представи необичайния трактор 
Fendt e100 Vario, който се зад-
вижва не от обикновен двигател 
с вътрешно горене, а от електри-
чески такъв. Електротракторът е 
рекламиран като революция в 
този вид техника заради необи-
чайното задвижване, на практи-
ка отсъстващото замърсяване и 
различните функции, които се 
управляват чрез собственото му 
мобилно приложение. Част от 
бъдещето му е вече осигурено - 
в скоро време Община Мюнхен 
ще замени използваните в града 
дизелови трактори с електриче-
ския e100 Vario. Неговата мощна 
батерия е предвидена да работи 
и като енергоизточник за за-
реждане на други консуматори 
в по-спартанските условия на 
полето.

Ще кажете – нормално, модер-
ни времена. Да, но знаете ли, че 
още преди 55 години и в България 
сме имали електрически трактор! 
Бил е разработен в Института по 
механизация и електрификация 
на селското стопанство в София. 
Ето как е станало това.

В началото на 60-те години на 
миналия век отговорните органи 
по механизацията на земеделието 
констатирали, че в оранжериите 
почти всички трудоемки работи 
се извършват ръчно. Това спъва 
увеличаването на оранжерийни-
те площи и повишава себестой-
ността на произведените ранни 
зеленчуци. 

Затова в онзи институт бил 
събран научен колектив със за-
дача да създаде устройство за 
механизиране на оранжерийна-
та работа. Инженерите мислили, 
мислили и сътворили… електри-
чески трактор!

Проектантите сметнали, че в 
основата си идеята съвсем не 
е лоша. Сред предимствата на 
електромотора пред ДВГ е, че 

той не се нуждае от зареждане с 
гориво, винаги е готов за работа, 
задейства се бързо и има висок 
коефициент на полезно действие. 
Освен това се обслужва лесно и 
просто и технически прегледи се 
правят по-рядко. Дори пресмет-
нали, че ремонтните разходи 
на електротрактора са три пъти 
по-малки от тези на обикновен 
ДВГ-трактор.

Новото оръдие на труда се за-
хранвало чрез дълъг кабел, който 
го следва по време на целия му 
работен път – тоест нещо като 
каишка между мрежата и него! 
Изглежда забавно, но това из-
исква захранващи разклонения 
и други съоръжения, които зна-
чително покачват цената на из-
вършената работа.

А защо не са използвали обик-
новени акумулаторни батерии? 
Честно казано, нямам сведения 
за това, но вероятно са сметна-
ли, че това ще оскъпи значително 
трактора, или пък са решили, че 
понеже площите в оранжериите 

са малки, може да минат и с ка-
белно захранване. Тогавашните 
оранжерии изглеждали уместни 
за използване на електротракто-
ра именно поради малките пло-
щи и затворените помещения, а 
инсталациите за токозахранване 
имали сравнително ниска цена.

И ето, че през есента на 1963 
прототипът бил готов! Той имал 
обикновен асинхронен елек-
тромотор с мощност 6,5 kW и 
1460 об/мин. Токозахранва-
нето идвало от общата мрежа 
на оранжерията с напрежение 
380/220 V. Според планиров-
ката на пространството кабелът 
можел да се влачи върху почвата 
или да се издига под покрива и 
да се носи от телено въже. За да 
не се усуква при завоите, кон-
струирали специален въртящ се 
контакт, на който едната му част 
да се върти заедно с кабела, без 
да се нарушава електровръзката. 
Направо велико! 

Първият БГ eлектротрактор 
имал малки размери – ширина 
60 см и дължина 135, а теглото 
му било 400 кг. Можели да му се 
монтират и външни съоръжения, 
напр. плуг. Имал две предни и две 
задни скорости. Практически би-
ли осъществени само предните, 
а задните се получавали с прев-
ключване на фазите на електро-

двигателя. При смяната им валът 
му променял посоката си на вър-
тене и тракторът от преден ход 
минавал на заден. Спирачките 
били челюстни и се монтирали 
в задвижващите колела. Задей-
ствали се посредством лостове 
и педали, монтирани пред седал-
ката на тракториста.

Виждаме, че в сравнение с 
обикновените верижни трак-
тори конструкцията на този е 
значително опростена, което и 
намалило много стойността му. 
Можел да се произвежда с вече 
усвоените технологии. Обслужва-
нето и управлението било лесно 
и замислено да се извършва и от 
хора с ниска квалификация.

Електротракторът бил пред-
виждан главно за оране на поч-
вата в оранжерията преди раз-
саждане на растенията. Дотогава 
земята се копаела с конски плуг 
или с права лопата. При опити да 
се използват обикновените трак-
тори резултатите не били добри. 
Това е логично - по-големите и 
тежки машини утъпкват силно 
почвата, буксуват, имат малка 
маневреност и голям радиус на 
завоите. Освен това, в повечето 
оранжерии просто не можел да 
влезе голям трактор. Използва-
нето на малки едноосни трак-
тори също се оказало неудобно 
поради голямото им буксуване и 
трудно управление.

Снабден с навесен еднокор-
пусен плуг, г-н електротракторът 
изглеждал идеалният супергерой 
за ползване в оранжериите! При 
него буксуването било сведено 
до минимум, утъпкването на 
почвата - намалено няколко пъ-
ти, а управлението било леко и 
удобно.

За съжаление обаче, следите 
на днешния ни герой се губят 
малко след старта и към момен-
та нямаме информация какво 
е станало с първия БГ електро-
трактор.

Антон  
оруш
Гост-автор
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n Любопитно n Първият БГ 
електротрактор от 1963
n  Разработен е в Института по механизация и електрификация  

на селското стопанство 
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Десислава БогДаНова -  
Отговорен редактор

Христо ХРИСтов - Мениджър  
„Корпоративни комуникации”

Златко СтояНов - Мениджър  
„Корпоративни комуникации” 

Данира ДоСПЕвСКа -  Специалист 
„Корпоративни комуникации”

При много оспорвана надпревара с достойни 
конкуренти, за победители в отделните категории 
бяха избрани: Константин арнаудов, Директор 
дирекция Корпоративно банкиране - победител 
в категория „Постигане на максимално високи 
резултати в работата”; Мариана Михайлова, 
касиер от клон Пловдив – победител в   катего-
рия „Изграждане на партньорство с клиентите 

на Банката”; Борис Коленков, Специалист адми-
нистрация инфраструктура, дирекция операции 
- победител в категория „Принос към постигане 
на продуктивно екипно взаимодействие”; Ната-
лия Петрова Станоева, Специалист финансови 
продукти физически лица, Клон София-юг, ди-
рекция Клонова мрежа - победител в категория 
„Успешно управление на промяната”.

Новите победители  
в програмата „Заедно можем повече”

n	 Мариана		
Михайлова,

	 касиер	от	клон		
Пловдив	–	победител	в	
категория

„ИзгражДане на  
партньорство с КлИен-
тИте на БанКата”

Мариана Михайлова започва 
работа в Първа инвестиционна 
банка през октомври, 2009 г. 
като касиер.

Преди работата си в Банката 
е работила като счетоводител в 
частния сектор.

Мариана е завършила през 
2005 г.Нов български универ-
ситет, специалност„Маркетинг, 
реклама и бизнес комуника-
ции”

За Мариана колегите й каз-
ват, че е деликатна, усмихната 
и отговорна.

За себе си Мариана сподели, 
че обича в свободното си време 
да бъде със семейството – да 
пътуват или да ходят на кино. 
Неин любим  филм е: „Киновсе-
лената на Марвел”. Обича увле-
кателните книги и в момента се 
наслаждава на книгата „Сол при 
солта” на Рута Сепетис.

n	 Борис		
Коленков,

	 Специалист	Администра-
ция	инфраструктура,	
дирекция	Операции

„прИнос Към постИгане 
на проДуКтИвно еКИпно  
взаИмоДействИе” 

Борис Коленков постъпва в ПИБ 
през 2007 г. като системен админи-
стратор в клон Карлово.

През 2009 г. се премества в 
Централно управление, дирекция 
Операции на длъжност Специалист 
администрация инфраструктура.

Борис е завършил Пловдивския 
университет през 2007 г., специал-
ност „Математика и информатика”.

За Борис колегите му казват, 
че е креативен, проактивен; търси 
нестандартни решения и върши 
работа.

За себе си Борис сподели, че 
се интересува от всичко свързано 
с информационните технологии и 
Формула 1, любимата му музика е 
рок и денс, а свободното си време 
най-често прекарва със семейство-
то си на Витоша или с лаптопа на 
дивана.

„Обожавам преходите с приятели 
в Стара планина”.

n	 Константин		
Арнаудов,	

	 Директор	дирекция		
Корпоративно		
банкиране

„постИгане на  
маКсИмално вИсоКИ  
резултатИ в раБотата”

Константин е дългогодишен 
служител на Fibank. Започнал 
е работа в банката през 2004 
г. като кредитен инспектор. 
От 2007 г. е преназначен на 
позиция Главен специалист 
кредитиране на МСП; от 2010 
г. става заместник-директор 
дирекция Кредитиране на МСП; 
от 2012 г. става заместник-ди-
ректор дирекция Корпоративно 
банкиране. От март 2018 г. е 
директор на дирекция Корпо-
ративно банкиране.

Константин е възпитаник на 
Университета за национално и 
световно стопанство, където е 
завършил  специалност „Мар-
кетинг”. Специализирал е в НБУ 
„Поведение ориентирано към 
клиента и комуникации”; кур-
сове по „Умения за продажби и 
управление на взаимоотноше-
нията с клиенти”; Мениджърска 
програма от КПМГ и други.

Преди ПИБ е работил в ТБ Би-
охим като Relationship manager, 
дилър и счетоводител.

За Константин колегите му 
казват, че „..е човек обичащ 
работата си. Отличава се с 
изключителен подход към кли-
ентите и разбиране на техните 
нужди. В ежедневието с лекота 
обединява екипа при изпълне-
ние на приоритетните задачи.” 
За себе си Константин споде-
ли, че е любител на зимните 
спортове и най-вече на ските. 
Запалил е цялото си семейство 
– жена си, сина им Мартин на 10 
г., като тази зима са включили 
и най-малкия член – дъщеря им 
Дима, която е само на 3 години. 
Харесва българска музика, като 
има любимци и от талантливите 
по-млади изпълнители – Павел 
и Венци Венц.

Наталия Станоева работи в ПИБ от 
2009 г., когато постъпва като Младши 
банков служител, обслужване на кли-
енти. През 2016 г. става Ръководител 
банков салон в офис България, а една 
година по-късно е преназначена на Спе-
циалист Кредити на физически лица.

След създаването на новите 5 клона 
в гр. София, Наталия става Специалист 
финансови продукти физически лица в 
клон София-юг.

Наталия е магистър по финанси от 
УНСС гр. София; притежава сертификат 
QA (Quality Assurance) и сертификат за 
Организатор на малък и среден бизнес. 
За себе си Наталия сподели, че хобито 
й е да пише приказки за „лека нощ”, 
които в бъдеще мечтае да събере в 
книга. Книгата, която я вдъхновява, е 
”Проницателят” на Анди Андрюс. Спор-
тува активно - модерен балет близо 11 
години, кара колело и ролери, плува, 
ходи на спининг и зумба, а от 6 месеца 
и на уроци по танго.

n	 Наталия	Петрова	
Станоева,

	 Специалист	финансови	про-
дукти	физически	лица,	Клон	
София-юг,	дирекция	Клонова	
мрежа

„успешно управленИе  
на промяната” 
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n анализ n Банките в 
„Дигиталната ера“

Светът повече от всякога 
се променя все по-бързо в 
резултат на новите техноло-
гии. Те навлизат в живота ни 
и стават част от ежедневие-
то ни. Все по-често чуваме 
изрази като „Умни градове”, 
„Умен дом”. Иновативни 
софтуерни решения ни поз-
воляват да правим толкова 
много неща само с няколко 
докосвания на екрана на на-
шето смарт устройство.

Потребителите се про-
менят. Очакванията им да 
получават все по-модерни 
и надеждни услуги, които 
да удовлетворяват потреб-
ностите им, стават все по-
високи. 

В наши дни основна ми-
сия на всяка компания е да 
поставя своя клиент в цен-
търа на своята комуникация 
и да му предлага продукти 
и услуги, персонализирани 
спрямо неговия профил. 

n  Бъдещето е тук
Интернет на нещата (IoT), 

Изкуственият интелект 
(AI), Виртуална реалност 
(VR), Разширена реалност 
(XR), Кибер сигурност, Big 
Data, Интелигентни и ро-
ботизирани системи – са 
само част от темите, които 
вълнуват силно технологич-
ните гиганти, защото компа-
ниите на бъдещето ще бъдат 
тези, които днес инвестират 
в нови интелигентни реше-
ния. 

В световен мащаб най-го-
леми инвестиции в интели-
гентни системи правят теле-
комите, финтех компаниите. 
Банките също следят трен-
довете и се стараят да пре-
доставят на своите клиенти 
продукти и услуги, които да 
бъдат на нужното ниво.

Все повече модерни ATM 
устройства и цели обосо-
бени зони за „банково са-
мообслужване” предлагат 
изпълнението на операции, 
които до съвсем скоро кли-

ентите на банки са правили 
само на каса в банковия 
клон. Освен за теглене на 
пари в брой съвременни-
те устройства позволяват 
и внасяне на средства по 
сметка към карта, плащане 
на комунални такси и други. 
Към момента само сме виж-
дали на специални събития 
роботи като София - най-
модерният и прочут робот 
на Hanson Robotics, който 
изпълнява множество от за-
дадени команди и провежда 
съдържателни разговори по 
различни теми. Много футу-
ролози твърдят, че роботите 
в бъдеще ще бъдат част от 
екипите в сферата на услу-
гите на много институции. 

n  Първият печели
Комуникацията лице в ли-

це в банковите салони дава 
път на телефонното и най-
вече на онлайн банкиране-
то, което се развива светка-
вично бързо и се пренася от 
големия настолен компютър 
в смартфона в нашия джоб. 
През април 2016 г. Fibank за 
първи път в България пусна 

Дигиталната карта или пла-
щане чрез NFC (Near Field 
Communications), при което 
смарт устройството замест-
ва познатата ни стандартна 
пластика на банковата кар-
та.  

Последната новост, отно-
во в онлайн банкирането, 
е предоставянето на въз-
можността на клиентите на 
Fibank да подписват нареде-
ни преводи вместо с позна-
тите до момента – хардуерен 
токън или Квалифициран 
електронен подпис (КЕП) – 
със софтуерен токън, който 
е свързан с мобилното при-
ложение, инсталирано на 
Вашето смарт устройство. 
Fibank Token е средство за 
подпис и идентификация 
от ново поколение, което 
позволява да управлявате 
средствата си още по-лес-
но, сигурно и удобно. Бази-
ра се на двуфакторно удос-
товеряване и се обвързва с 
конкретна операция, за да 
отговаря на най-високите 
стандарти на директивата за 
платежните услуги (ДПУ 2). 
Приложението може да се 

отключва не само с парола, 
а и с биометрични данни. 

n  Движещите 
сили на  
промяната

През 2015 година Британ-
ското правителство инвес-
тира 1,57 милиарда британ-
ски лири в дигитализация 
на финансовия сектор. Го-
лемите банки автоматизи-
рат много от процесите си 
(между 40% и 80%) и така 
оптимизират време, финан-
си и освобождават ресурс 
от специалисти, които да 
израстват в своето кариер-
но развитие. В Ериксън Мо-
билити Рипорт се посочва, 
че до 2020 се очаква да има 
над 28 милиарда свързани 
устройства онлайн и Ин-
тернет на нещата ще бъде 
достъпен за толкова голям 
брой хора. Британското 
правителство планира в 
своя бюджет до 2035 годи-
на да инвестира в Изкуствен 
интелект (AI) повече от 630 
милиарда британски лири. 
В стратегията си за разви-
тие на AI Франция посоч-
ва, че смята да инвестира 
в следващите пет години 
в проучвания за AI над 1,5 
милиарда евро. Китай също 
има своя стратегия за AI, в 
която се посочва, че страна-
та си поставя за цел да бъде 
световен лидер в AI до 2030. 
Водещи анализатори комен-
тират, че ако държави като 
Америка днес нямат такава 
стратегия за развитие на 
Изкуствения интелект, то те 
рискуват бързо да изпаднат 
от класацията на най-добре 
развитите държави в света 
със силна икономика. 

Светът се променя по-ско-
ростно от всякога и големи-
те компании са в търсене на 
следващото „Голямо нещо“, 
което ще ги изстреля пред 
конкуренцията, за да бъдат 
сред предпочитаните парт-
ньори на клиента, живеещ 
в Дигиталната ера. 

Десислава 
БогДанова
Главен специалист 
„Корпоративни  
комуникации”




